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رویداد

 مصلحت اندیشی
در بازپس گیری املاک

روز گذشته در جلسه شــورای اسلامی شهر 
تهران صحبت هایی مطرح شــد که بازتاب های 
گسترده ای داشت. ماجرا به مصوبه شماره 2366  
با عنوان »الزام شــهرداری تهران به ساماندهی 
واگذاری حق بهره برداری املاک، اراضی و اموال 
غیرمنقول شهرداری به اشخاص حقیقی، حقوقی 
و موسسات عمومی غیردولتی« برمی گشت که در 
تاریخ 23 مهر ماه  سال 96 به تصویب رسیده است. 
به گزارش اسکان نیوز افشین حبیب زاده در این 
جلسه در تذکری مبنی بر تأخیر در ارسال گزارش 
ساماندهی واگذاری املاک به اشخاص و موسسات 
به شورا از این بابت اظهار تأسف کرد و گفت:  »در 
بازپس گیری املاک از سوی ســازمان املاک و 
مستغلات بشدت مصلحت اندیشی می شود. این 
عملکرد در شأن شورای اســلامی شهر تهران و 
مدیریت شهری نیست. حتی در مواردی که واجد 
حکم قضائی تخلیه اســت، اقدام عملی صورت 
نمی گیرد و بعضا ماموران شهرداری پس از حضور 

در ملک مذکور فراخوانده می شوند.« 

 موافقت پلیس
 با افزایش اعتبار گذرنامه ها

اعتبار گذرنامه ها قرار اســت افزایش پیدا 
کند. این خبری اســت که ســردار حسین 
اشــتری، فرمانده نیروی انتظامی آن را اعلام 
کرده و گفته نیروی انتظامی موافق این است 
اعتبارگذرنامه از پنج سال به ۱۰ سال افزایش 
یابد و بر همین اســاس کار کارشناسی اولیه 
در این زمینه انجــام گرفته و جمع بندی این 
مطالعات به وزارت کشور ارسال و در جلسات 
ســتاد گذرنامه قطعــاً این موضــوع مطرح 
شده اســت. او در ادامه از ارتقای تجهیزات و 
تکنولوژی به کار گرفته شده در مأموریت های 
انتظامی خبر داد و اظهار کرد:» اســتفاده از 
تجهیزات و تکنولوژی روز دنیا موجب شده تا 
هم در زمینه کشف و هم در زمینه برخورد با 
جرایم بتوانیم عملکرد موثرتری داشته باشیم. 
امروز کشفیات ما نسبت به وقوع جرایم رشد 
بیشتری دارد و همه اینها مربوط به حرفه ای تر 
شدن عملکرد پلیس و استفاده از تجهیزات و 

تکنولوژی روز دنیا است.«

برگزاری دومین  جلسه بررسی 
 CFT پالرمو و

دومین جلســه کمیســیون مشــترک 
مجمــع تشــخیص مصلحــت نظــام به 
ریاست محســن رضایی پیرامون بررسی 
پیوســتن ایران به کنوانســیون پالرمو و 
CFT، تشــکیل شــد. در این جلسه که 
صبح دیروز برگزار شــده است، سوالات و 
ابهامات اعضای مجمع در پیوســتن ایران 
به این دو کنوانســیون جمع بندی شــده 
و ضمن دعــوت از بانک مرکــزی، وزارت 
اقتصاد، وزارت خارجــه، معاونت حقوقی 
ریاســت جمهوری و وزارت اطلاعات برای 
طرح نظرات کارشناســی خود، مقرر شده 
است تا سوالات یازده گانه به اطلاع ریاست 
محترم جمهوری اســلامی رسانده شده و 
پاسخ رسمی دولت به آن ها داده شود تا در 
کمیسیون مشترک و صحن مجلس قرائت 
شود. کمیسیون مشترک مجمع تا رسیدن 
به نتیجــه نهایی بــرای طــرح در صحن 

مجمع، جلسات خود را ادامه خواهد داد.

 

هر ســاله موسســه »اقتصاد و صلح« واقع در 
استرالیا »شاخص صلح جهانی« را منتشر می کند 
که کشورهای جهان را بر اساس امنیت در کشور، 
درگیری ها و اختلافات داخلــی یا خارجی، رابطه 
کشورها با همسایگان شان و تروریسم رتبه بندی 

می کند. بر اساس آمار این موسسه، اعتمادآنلاین 
تصویری اینفوگرافیک تهیه کــرده که طبق آن 
امسال افغانستان، سوریه و سودان جنوبی بدترین 
و ایســلند، نیوزیلند و پرتغــال بهترین رتبه را 

داشتند.

شاخص صلح 2019 در یک نگاه

گزارش تصویری

 ویدیویی از تخلف در قنادی ای مشهور در یاسوج
سروصدای زیادی در فضای مجازی به پا کرده است

شیرینی های مرگبار یا پاپوش ناجوانمرانه؟ 
 رئيس اتحادیه قنادان در گفت وگو با »شهروند«:

شنيده های ما در این باره می گوید که ممکن است مسأله شخصی و غرض ورزی باشد
در چند روز گذشــته فیلمی از شیرینی فروشــی در کهگیلویــه و بویراحمد 
خبرساز شده است؛ فیلمی که در آن گزارشگر می گوید بازرسان سازمان صنعت، 
معدن و تجارت به شلوغ ترین و پرفروش ترین شیرینی فروشی شهر رفته اند و این 
شیرینی فروشی برای شفاف کردن روغن های سوخته اش از شربت آلومینیوم ام جی 
و الکل استفاده می کرده است. در این فیلم مسئولی که نامش مشخص نیست با اشاره 
به روغن ها می گوید که »این روغن سوخته است. پروکسیدش بالا رفته اما از شربت 
آلومینیوم ام جی در آن می ریزند و پروکسیدش پایین می آید، روغن شفاف می شود 
و آزمایشگاه هم نشان نمی دهد. همچنین الکل را با ماده ای مخلوط می کنند و برای 
نوشتن روی کیک اســتفاده می کنند. در حالی که تاریخ مصرف کرم  کاکائوهای 
موجود در این شیرینی فروشی هم تمام شده است، اما همچنان استفاده می شود.« 
این گزارش که از شبکه خبر پخش شد، کافی بود تا بسیاری از افراد را نگران کند. 
آن هم وقتی پای برند معروفی مانند شیرینی »الف« در میان است؛ برندی که در 

بسیاری از شهرها شعبه دارد. 
علی بهرمند، رئیس اتحادیه قنادان اما در گفت وگو با »شهروند« می گوید این که 
برای سفیدکردن روغن از شربت آلومینیوم ام جی استفاده می شود، صحت ندارد. 
»اصلا خودتان این آزمایش را انجام دهید و ببینید آیا با ریختن این شــربت روغن 

سوخته تغییر شکل داده و شفاف می شود؟ این مورد واقعیت ندارد.« 
به گفته او اتحادیه قنادان به همراهی وزارت بهداشت به صورت رندمی بر قنادی ها 
نظارت دارد و تاکنون با چنین مواردی حداقل در تهران روبه رو نشده است. »آن چه 
درباره الکل هم گفته می شود عجیب است و اصلا الکل در شیرینی های ما کاربرد 
ندارد.« بهرمند همچنین می گوید صنف قنادان در حدود 2000 عضو دارد که از این 
تعداد ممکن است عده ای تخلف کنند و نگران سلامتی و جان مردم نباشند. »این 
تعداد بسیار کم اند. اگر همین الان به سازمان های ناظر رجوع کنید، می بینید صنف 
قنادان ازجمله اصنافی است که به نسبت بسیاری دیگر از صنف ها تخلف کمتری 
دارد.« او همچنین در پاسخ به سوالی در این باره که اگر این موارد نادرست است، پس 
چرا چنین ویدیویی تهیه شده هم می گوید که »شنیده های ما و پرس وجویی که 
در این باره داشته ایم، می گوید که ممکن است مسأله شخصی و غرض ورزی باشد. 
به این ترتیب که رئیس این قنادی می خواهد برای انتخابات مجلس کاندیدا شود و 

عده ای با این برخوردها می خواهند مانع شوند.«   
دو  سال قبل حسن قاضی زاده  هاشمی، وزیر بهداشت، با اشاره به تخلف های صنف 
قنادان گفته بود که  ۸۳۰۰ واحد قنادی در کشور وجود دارد که از این تعداد ۱۰۳۳ 
واحد قنادی و ۸۴۸ کارگاه قنادی در تهران شیرینی عرضه می کنند و در ۶ ماه اول 
امسال، ۳۵۲ واحد قنادی در کشور و ۹۷ واحد قنادی در تهران که معادل کمتر از 
۵ درصد کل واحدهای قنادی است، تخلف داشتند و خوشبختانه ۹۵ درصد از قنادان 
از نظر بهداشتی مشکلی نداشــتند و مردم  اطمینان دارند که شرایط بهداشتی و 

سلامت این واحدها مناسب است.
با وجود این در گذشــته تخلف هایی اعم از گران فروشــی و کم فروشی ازجمله 
مواردی بوده که این صنف با آن درگیر شــده بود؛ مواردی که به گفته بهرمند در 

صورت شکایت مردم حتما مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت.

ذره بین

مدت ها پیش خبر یکــی از مصوبات مجلس با واکنش 
تند افکار عمومی مواجه شد؛ مصوبه ای در قالب قانون آیین 
دادرسی کیفری که می گفت متهمان سیاسی و امنیتی 
باید وکیلشان را از بین وکلای مورد تأیید رئیس قوه قضائیه 
انتخاب کنند. با تصویب این قانون عمــلا دایره انتخاب 
بسیاری از متهمان محدود می شــد. از طرفی بسیاری از 
حقوقدانان تصویب چنین قانونی را مغایر با برخی قوانین 
دیگر در حوزه حقوق شــهروندی می دانستند. حالا که 
چند سالی از تصویب این قانون گذشته است و دیگر کمتر 
گفت وگویی درباره آن شنیده می شود، علی مطهری در 
کانال تلگرامی اش به آن اشــاره کرده است؛ اشاره ای که 
خیلی از خبرگزاری هــا و کانال های خبری آن را با عنوان 
»افشاگری علی مطهری درباره اتفاق عجیبی در مجلس« 
منتشر کردند. در متنی که مطهری در کانال اش نوشته، 
آمده است: »همه می دانند که در  سال 94 تبصره ماده 48 
قانون آیین دادرسی کیفری در کمیسیون قضائی مجلس 
تغییر کرد و بدون آن که به صحن مجلس بیاید به  عنوان 
قانون ابلاغ شد. بنابراین درواقع قانون نیست. این تبصره 
می گوید متهمان سیاسی فقط از وکلای مورد تأیید رئیس 
قوه قضائیه می توانند استفاده کنند که یک تبعیض ناروای 

آشکار است.« 
او ادامه داد: »همین طور اســت عبارتی که در ماده 29 
آیین دادرســی کیفری اضافه شــد که طبق آن سازمان 
اطلاعات ســپاه به ضابطان دادگســتری افزوده شــد. 
همین طور حذف ماده 190 که می گفت تحقیقات اولیه از 
متهم بدون حضور وکیل اعتبار ندارد. این هر سه مورد بدون 
این که به صحن مجلس بیاید، به  عنوان قانون ابلاغ شد.«

حســن نوروزی، نماینده مردم رباط کریم و سخنگوی 
کمیســیون حقوقی و قضائی مجلس که انگشت اتهام 
به سوی کمیسیون متبوعش گرفته شــده، در مورد این 
موضوع به »شهروند« می گوید: »اولا این را بگویم که امکان 
ندارد ماده و تبصره ای بدون رأی گیری در صحن علنی از 
مجلس عبور کند و به عنوان قانون ابلاغ شود. بعضی وقت ها 
در جریان رسیدگی به لوایح تمام جزییات آنها در صحن 
مرور نمی شود بلکه مهمترین نکات گفته می شود اما تمام 
جزییات لوایح از پیش در اختیار نماینده ها قرار می گیرد که 
اگر نکته و اشاره ای دارند، ارایه دهند و بعد هم در مورد کل 
لایحه رأی گیری می شود. ممکن است آقای مطهری در 
جریان برخی جزییات نبوده باشند اما این طور نیست که 

یک ماده یا تبصره بدون رأی گیری تغییر کند.«
او در مورد این مصوبه جنجالی که هم در زمان خودش 
ســروصدای زیادی به پا کــرد و هم حالا بــاز گفت وگو 
درباره اش داغ شده اســت، می گوید: »حقیقتا در مراحل 
اولیه بررسی آیین دادرســی کیفری قرار بود که در مورد 

متهمان نظامی، در دادگاه های نظامی و امنیتی از وکلایی 
استفاده شود که مورد تأیید قوه قضائیه هستند؛ چون به  
هر حال احتمال بروز برخی اسرار نظامی و امنیتی در حین 
بررسی پرونده آنها وجود داشت اما بعد در جریان رسیدگی 
به این لایحه پیشنهاد شد که در مورد متهمان سیاسی و 
امنیتی که نظامی هم نیستند این مورد لحاظ شود و بعد 
هم کل موضــوع برای رأی گیــری در اختیار صحن قرار 

گرفت.«
البته نوروزی تأکید می کند که فشــار افکار عمومی و 
نقدی که حقوقدانان به این قانون وارد کردند، باعث شده که 
کمیسیون در حال اصلاح آن باشد. او می گوید:  »اعتراضاتی 
در سطح جامعه شکل گرفت و بعد هم نقدهایی وارد شد 
که کمیسیون احساس کرد باید تغییراتی در آیین دادرسی 
کیفری داده شود. این تغییرات زیاد هم هستند و یکی از 
آنها همین بحث تعیین وکیل برای متهمان سیاسی است 
که حذف شد اما این اختیار به دادســتان داده شد که در 
برخی موارد که صلاح می داند برای سه ماه اول بازداشت 
اجازه در اختیارگرفتن وکیل به متهم را ندهد؛ چون در این 
بازه زمانی که بازه تحقیقات است، ممکن است اطلاعاتی 

رد و بدل شود.«
 او ادامه می دهد: »این تغییرات که حذف انتخاب وکیل 
از بین وکلای مورد اعتماد رئیس قوه قضائیه برای متهمان 
سیاسی هم یکی از آنها است، در حال نهایی شدن است و 
بعد از تصمیم گیری در کمیسیون حقوقی و قضائی برای 
رأی گیری به صحن علنی داده می شود و اگر نماینده ها به 

اصلاحات رأی بدهند، این تغییرات اعمال می شود.« 

 سخنگوی کميسيون قضائی مجلس در گفت وگو با »شهروند«
 به ادعای علی مطهری جواب داد:

امکان ندارد  بدون رأی گیری  
تبصره قانون تغییر کند 

 حسن نوروزی: قانون انتخاب وکيل از بين وکلای مورد اعتماد قوه قضائيه 
برای متهمان سياسی در حال حذف شدن است

  حجت الاسلام ابراهیم رئیســی، رئیس قوه قضائیه صبح روز گذشــته به صورت سرزده از مرکز 
ارتباطات مردمی قوه قضائیه بازدید کرد. )میزان(

  محموله دارویی هلال احمر شــامل ۴۰۰ قلم دارو و تجهیزات پزشــکی بــه وزن تقریبی ۶۰ تن به 
عربستان ســعودی برای ارایه خدمات درمانی به زائران ایرانی در حج تمتع 98 بارگیری و ارسال شد. 

)تسنیم(

  در این تصویر حمل بار عجیب با پژو 2۰۶ را می بینید. این روزهــا هزینه بالای جابه جایی با وانت و 
نیسان باعث شده تا شهروندان خودشان دست به باربری بزنند. )مشرق(

  هرســاله با نزدیک شــدن فصل بهار، مهاجرت لک لک های ســفید به استان کردســتان به منظور 
جوجه آوری و تابستان گذرانی شروع می شود. در این تصویر بازگشت این میهمان های پرخیر و برکت 

به کردستان را می بینید. )باشگاه خبرنگاران جوان(
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علی لاریجانی، رئیس مجلس، در نطق پیش از دســتور جلسه علنی مجلس شــورای اسلامی روز 
گذشته، اقدامات علیه نفتکش ها در دریای عمان را مشکوک دانست و گفت: »به نظر این اقدامات مکمل 
تحریم های اقتصادی است به جهت آن که از تحریم ها نتیجه ای نگرفتند؛ به ویژه با توجه به سوابق تاریخی 
آمریکا در این زمینه که در جنگ جهانی، آمریکایی ها کشتی های خود را در نزدیکی های ژاپن مورد هدف 
قرار دادند تا توجیه لازم برای خصومت را فراهم کنند. بخش فکاهی ماجرا در اظهارات پمپئو نهفته است 
که توصیه کرد ایران در مقابل اقدامات سیاسی و دیپلماتیک از دیپلماسی استفاده کند که این مطلب از 

زبان پمپئو واقعا شیرین است!«

رئيس مجلس:  

اقدام علیه 
نفتکش ها مکمل 

تحریم های 
اقتصادی است
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در هر اتاقی ، محل های امن را 
مشخص کنيد  ) مثلاً زیر یک 
ميز محکم یا کنار ستونها یا 

دیوارهای مجاور آنها(. 


